
從中三開始使用網上試題學習平台（教學建議） 

 

網上試題學習平台（OQB）提供歷屆公開試試題，除中四至中六班級可使用外，已為全校訂

購服務之學校的教師亦可嘗試向中三學生派發評估，讓他們早一些認識公開試題目，對預備

修讀高中課程，甚或選科都有幫助。 

 

OQB平台提供十個中學文憑試科目的題目，包括數學、物理、生物、化學、經濟、地理、資

訊及通訊科技、旅遊與款待、體育、企業、會計與財務概論。數學、物理等部分科目的某些

題目已於初中課堂教授，因此教師於新增評估時可篩選合適的題目，製作成一份適合中三學

生作答的評估。 

 

揀選初中課程已有的課題 

 

 
 

➢ 以數學科為例，初中學生學習了百分數、指數定律、一次方程、不等式等，教師於製

作評估時可揀選這些課題，讓電腦隨機派發這些課題的題目。 

 

 

 

 

 

 

 

 



只揀選程度為容易的題目 

 

 
 

➢ 對於中三的學生，程度為容易的題目也會有一定挑戰性，因此建議教師只揀選程度為

容易的題目。 

 

➢ 為了方便篩選適合中三學生的題目，電腦派發的題目數量可先預設為評估總題量的三

倍，例如一份 10題的評估，可先讓電腦隨機派發 30條題目。 

 

 

篩選適合中三學生的題目 

 

  

 

  



  

 

  

 

  

 

 
 

➢ 教師於電腦隨機派發的 30條題目中挑選最適合中三學生作答的 10題。 

 

➢ 篩選時可利用預覽模式，方便移除不合適的題目。 

 

 

實行建議 

 

➢ 為了讓中三學生更早接觸公開試的題目，教師可於聖誕節、復活節等一些學校長假期

向中三學生派發預先製作的評估，作為假期功課。 

 

➢ 如欲了解更多詳情，請觀看學校分享短片。 

 

https://videoplayer.hkedcity.net/embed/963ff1c52a4248b5b4f4d0545ca10061


Starting to Use Online Question Bank from Form 3 (Teaching Idea) 

 

Online Question Bank (OQB) provides past public examination papers online. Besides using the 

platform in Form 4 to Form 6 classes, for those schools which have subscribed to school-based  

service, teachers can try to assign papers to Form 3 students so that students can learn public 

exam questions earlier. It is helpful for DSE curriculum preparation as well as their subject 

selection. 

 

The OQB platform boasts questions of ten HKDSE subjects, including Mathematics, Physics,  

Biology, Chemistry, Economics, Geography, Information and Communication Technology, 

Tourism and Hospitality Studies, Physical Education, and Business, Accounting and Financial 

Studies. Since some topics of some subjects, e.g. Mathematics or Physics are taught in Key Stage 3, 

teachers can select the appropriate questions when creating papers so as to tailor assessments for 

Form 3 students. 

 

Select the topics which are already taught in Key Stage 3 

 

 
 

➢ Taking Mathematics as an example, students have already learnt Percentage, Laws of 

Indices, Linear equations, Inequalities, etc. in Key Stage 3. Teachers can pick these topics 

when creating papers while the platform will randomly generate the questions of these 

topics.  

 

 

 



Select Easy questions only 

 

 
 

➢ Easy questions are also challenging for Form 3 students, so teachers are advised to select 

easy questions only.  

 

➢ For the convenience of question selection for Form 3 students, the number of questions 

generated by computer can be set three times of the total number of questions of the 

paper. For example, it is advised to generate 30 questions by the computer for a paper 

with 10 questions.  

 

Screening the questions for Form 3 students 

 

  

 

  



  

  

  

 

 
 

➢ Teachers select the most suitable 10 questions for Form 3 students from the 30 questions 

generated by the computer.  

 

➢ Select questions with the thumbnail mode for removing unsuitable questions easily. 

 

Implementation suggestions 

 

➢ In order to let Form 3 students learn public exam questions earlier, teachers can assign 

papers to Form 3 students in long school holidays, e.g. Christmas, Easter as holiday 

homework.  

 

➢ For more details, please watch the clip of school sharing. 

https://videoplayer.hkedcity.net/embed/963ff1c52a4248b5b4f4d0545ca10061

